
                               
 
Ridderkerk, december 2020 
 

VVD Waterschap Hollandse Delta 

Welkom Liberale vrienden! 
Dit is onze vierde nieuwsbrief in de bestuursperiode 2019-2023 

 
Stuurt u deze nieuwsbrief gerust door naar de leden in uw lokaal 

netwerk en naar andere belangstellenden. Veel leesplezier! 
 

              De VVD-fractie Waterschap Hollandse Delta wenst u 

  FIJNE KERSTDAGEN  

   EN 

       EEN LIBERAAL, GEZOND 2021! 

 
 

Op dit moment zijn de Corona maatregelen nog steeds van kracht. Voorlopig geen fysieke 
vergaderingen, wat in het huidige systeem helaas betekent dat er niet echt een debat tussen 
de verschillende partijen is.  
Wel start het waterschap vanaf januari met het BOB-vergadermodel. Dat betekent dat er  
één commissie is, en dat alle commissie- en VV-vergaderingen op de 2e woensdag van de 
maand vanaf 10.00 uur ’s morgens  plaatsvinden. Hierover meer in deze nieuwsbrief. 
 
Hieronder de belangrijkste onderwerpen sinds  de vorige nieuwsbrief. 
 
VVD stemt niet in met Programmabegroting 2021 en Meerjarenraming 2022-2025 
De VVD ziet graag een realistische begroting, die haalbaar en uitvoerbaar is.  
Concreet heeft de VVD-fractie de volgende bezwaren tegen de nieuwe begroting: 
• belastingstijging 6%: mede door kritiek van de VVD is de stijging lager dan in het eerdere 
concept, maar toch nog onnodig hoog; 
• voortgang van het verbeterplan Huis op Orde is onvoldoende/onvoldoende duidelijk; 
• extra geld en meer vast personeel naar Wegentaak terwijl die taak juist moet worden 
afgestoten; 
• een fors bedrag naar ecologisch beheer terwijl beleid nog niet is vastgesteld; 
• voorbereiding Omgevingswet onduidelijk; 
• eerder vastgesteld plan ‘Maat op Klimaat’ wordt niet opgepakt; 
• evaluatie nieuwe aanpak onderhoud rioolwaterzuivering is niet gedaan. 
 
De VVD heeft daarmee teveel bezwaren tegen deze begroting en te weinig vertrouwen in de 
aanpak van het college. Wij hebben tegen de begroting gestemd. 



                               
Burap 2 van 2020 
WSHD verwacht dit jaar 75% van de geplande investeringen te realiseren. In de afgelopen 3 
jaar kwam WSHD op een realisatiegraad van 52%.   
In vergelijking met andere waterschappen (gemiddelde score 79%) in de benchmark scoort 
ons waterschap relatief laag. Daarom zal in de begroting 2021 een meer realistisch 
investeringsportfolio worden opgenomen. Als VVD hebben we sterk op realisme ingezet, we 
zien dat het College naar onze kritiek heeft geluisterd. 
 
Motie VVD Verkeersveiligheid 

• De VVD heeft een motie over verkeersveiligheid gesteund. omdat het aantal 
verkeersslachtoffers stijgt en; 

• de doelen voor 2016-2021 waarschijnlijk niet gehaald worden. 

• Het college werd in de motie  verzocht dit beter te onderzoeken en met passende 
maatregelen te komen. 

Het college heeft dit toegezegd, daarop hebben we de motie ingetrokken. 
 
Groenvisie: VVD amendement schadebeperking aangenomen 
In opdracht van de VV wordt er gewerkt aan een groenvisie voor de periode 2021-2017. De 
VVD zet in op een realistisch groenbeleid en heeft met een motie (aangenomen) aandacht 
gevraagd voor “Externe effecten en schade beperking” en voor de bestrijding van exoten die 
een toenemende bedreiging vormen voor de natuur, onze dijken en waterwegen..   
 

 
Afvalwaterzuivering Dokhaven 
 
Zienswijze Regionale Energie Strategieën (RES) 2021 
Deze zomer hebben  de stuurgroepen in de regio’s Hoeksche Waard, Rotterdam-Den Haag, 
Goeree-Overflakkee en Drechtsteden een concept-RES gepubliceerd. Nu zijn de 
waterschappen aan zet. 
 
Het streven van het WSHD is om in 2030 energieneutraal te zijn. Niet als doel op zich, maar 
als leidraad om bij te dragen aan de nationale doelstelling om de CO2-uitstoot te reduceren. 



                               
Het WSHD wil samen met haar partners in de regio werken aan de duurzame en 
toekomstbestendige energievoorziening in de regio door onder meer naar de volgende 
zaken te kijken: 

• Inzetten van gronden en assets voor de energie-transitie; 

• warmtewinning uit oppervlaktewater en gezuiverd afvalwater; 

• onderzoek mogelijkheden gebruik van biogas wat vrijkomt bij waterzuivering en 
slibverwerking voor opwekken elektriciteit en warmte voor eigen gebruik, of 
alternatieven, zoals het opwerken tot groengas en levering aan het aardgasnet; 

• waar mogelijk samenwerking en/of participatie bij duurzame opwek van energie, 
zoals wind en zonne-energie; 

• onderzoek tegengaan uitstoot broeikasgassen afvalwaterzuiveringen en 
watersysteem. 
 

Deze zienswijze, waar de VVD mee heeft ingestemd, zal door de regionale stuurgroepen 
betrokken worden bij het opstellen van de RES 1.0. Deze RES 1.0 zal vervolgens  in het 
voorjaar van 2021 door de Verenigde Vergadering worden vastgesteld. 
 
Wegen 
Al in 2018 was besloten de wegen van dit waterschap over te dragen aan de gemeenten. 
Het nieuwe college wil tot nu toe dit VV-besluit niet uitvoeren. DE VVD is van mening dat 
zolang er geen ander VV-besluit wordt genomen dit nog steeds het vigerend beleid is. 
Inmiddels heeft de  Dijkgraaf de regie overgenomen en is de overdracht wegen overgegaan 
naar Heemraad van Driel. In november heeft Heemraad van Driel een informatieve ronde 
gehouden langs alle partijen. De VVD heeft zich hierbij constructief opgesteld, maar vindt het 
bestuurlijk zwak dat inmiddels drie heemraden en de Dijkgraaf zich buigen over de wegen en 
zal dit proces kritisch blijven volgen. 
 
Voortgangsrapportages / dashboardoverzichten 
Deze rapportages moeten laten zien of de begroting  rechtmatig, doelmatig en doeltreffend 
wordt uitgevoerd. De VVD-fractie vindt dat de rapportages niet goed genoeg zijn, omdat niet 
beoordeeld kan worden of het geld effectief en efficiënt besteed wordt. Afspraak is dat 
WSHD met een klein team bestaande uit het Audit-committee en organisatiedeskundigen  tot 
een voorstel komt hoe de informatie praktisch, SMART en handzaam voor de verschillende 
gremia, neergezet kan worden. 
 
Verbeterplan 'Huis op Orde' 
Het college heeft bij haar start in mei 2019 het verbeterplan 'Huis op Orde' opgesteld. De 
naam suggereert volgens de VVD ten onrechte dat het college ervóór, waar ook de VVD in 
zat, haar werk niet goed heeft gedaan. In werkelijkheid heeft het vorige college juist door 
middel van een onderzoek de voorzet gegeven om hiermee aan de slag te gaan. De VV 
heeft ingestemd met extra geld en veel extra personeel om dit plan te realiseren. Inmiddels 
blijkt dat de uitvoering erg moeizaam loopt. Daarom bewaakt de Rekenkamercommissie 
(RKC) van het waterschap nu ook de uitvoering van 'Huis op Orde'. De RKC heeft diverse 
kritiekpunten en daarover zijn aanbevelingen gedaan die het college moest overnemen. De 
VVD blijft het volgen. 
 



                               
Geborgde zetels 
Momenteel is er een discussie gaande over het wel of niet aanhouden van de zogenaamde  
geborgde zetels. De VVD staat hier wat ambivalent in Hoewel de belangen van de geborgde 
fracties ook prima waargenomen kunnen worden door andere partijen, is bet door de grote 
hoeveelheid kleine fracties die zich op specifieke natuurbelangen richten, met de 
bijbehorende spreektijd, voor een evenwichtige discussie over de taken van de 
waterschappen verstandig de geborgde zetels in stand houden. 
 

Bestuurscultuur en bestuurskracht 
Sinds het aantreden van dijkgraaf Jan Bonjer (mei van dit jaar) is het bestuur van 
waterschap Hollandse Delta in gesprek over een strategisch bestuurlijk verbetertraject. 
Tijdens verschillende bijeenkomsten heeft o.a. de fractie van de VVD geconstateerd dat een 
verbetering van de interne bestuurlijke verhoudingen noodzakelijk is.  

In de VV van 18 december is besloten tot een gefaseerd onderzoeks- en verkenningstraject. 
Op voordracht van de Commissaris van de Koning van de provincie Zuid-Holland worden 
daartoe twee zeer ervaren adviseurs benaderd: Hans Andersson voor de analyse en Peter 
van der Velden voor de daarop volgende verkenning. Beiden hebben een grote staat van 
dienst in het openbaar bestuur. 

Het onderzoek zal met aansluitend verkenningstraject naar verwachting vier tot vijf maanden 
in beslag nemen. Het traject wordt afgerond met een adviesrapport aan het bestuur. 

Aanpassing belastingstelsel waterschappen 
11 december hebben de gezamenlijke waterschappen voorstellen aangenomen om een 
aantal urgente knelpunten in de waterschapsbelastingen op te lossen. Het ging om één in de 
zuiverings- en verontreinigingsheffing en twee in de watersysteemheffing. Een zo breed 
mogelijk draagvalk bij zowel waterschappen als stakeholders was hierbij van belang. Daarbij 
zijn ook voorstellen voor vier andere punten aangenomen voor een eerlijker en duurzamer 
belastingstelsel.  

Bent u geïnteresseerd in de inhoud van de oplossingen, stuur een mail. 

 

Vergaderen via het BOB-systeem en een nieuwe vergadercyclus 
Het aantal bestuurlijke vergaderingen is bij het WSHD in de periode 2019-2020 stevig 
toegenomen. Dit maakt het wenselijk om dit op een ander manier in te vullen. Minder en 
efficiënter is daarbij het motto. Ook bestaat de wens de Verenigde Vergadering (VV)  beter in 
positie te brengen o.a. door een belangrijkere rol van de agendacommissie vanuit de VV. 

Met ingang van 2021 staat elke 2e woensdag van de maand in het teken van besluitvorming 
volgens het BOB model. De ochtenden worden gebruikt voor Beeldvormning, de middagen 
voor Oordeelsvorming en de avond voor Besluitvorming. Hiermee komt de huidige 
vergaderwijze in commissies en VV op afzonderlijke dagen te vervallen. Gestart wordt op 
woensdag 13 januari 2021. 

  

 



                               
Heeft u vragen, laat het ons weten! 
De VVD fractie stelt regelmatig vragen aan het College over allerlei zaken die ons bezig 
houden. Voorbeelden zijn vragen over bijvoorbeeld het vergunningenproces, de 
verkeersveiligheid, aanpak wegen, etc. Laat het ons weten wanneer u een kwestie heeft of 
kom op ons spreekuur! Dit kan ook digitaal zolang corona ons in de greep houdt.  
Wij zoeken contact met u! 
Door de maatregelen Coronavirus is het op dit moment niet mogelijk fysiek met u in contact 
te komen. Maar wilt u met de fractie van gedachten wisselen, stuur een mail aan Conny 
Verbaas, c.verbaas@wshd.nl. Het is natuurlijk mogelijk om via een Zoom-bijeenkomst met u 
dit te doen.  
 
In een geslaagde Zoom-bijeenkomst in oktober met VVD-collega’s uit gemeenten, 
waterschappen en Provincie is afgesproken eind januari 2021 dit te herhalen. 
 
Verkiezingen 2023 
U denkt dat duurt nog wel even, maar de tijd gaat altijd snel. Heeft u interesse, laat het dan 
nu al weten, u kunt bijvoorbeeld onze fractievergaderingen bezoeken. 
 
 
Contactgegevens fractie 
f.vanoorschot@wshd.nl  
c.verbaas@wshd.nl 
t.peeterman@wshd.nl  
t.vanditmars@wshd.nl  
 
Data fractievergaderingen, commissies en VV 2021 
 
Fractievergadering vanaf 20.15u vergaderdag commissie en VV  
      
6 januari     13 januari 
3 februari    10 februari 
3 maart    10 maart (wordt waarschijnlijk verzet ivm Biddag) 
7 april     14 april 
5 mei     12 mei Jaarverslag en Jaarrekening 
2 juni       9 juni Kadernota 
juli en augustus zomerreces 
1 september      8 september 
6 oktober    13 oktober 
3 november    10 november Begroting 
1 december      8 december 
 
 

 

Volg ons op Facebook: VVD Waterschap Hollandse Delta  

Contactadres fractie: fractie@hollandsedelta.vvd.nl 
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